
Ramazan Bayramı Hutbesi, 17.07.2015 
Katılaşmış kalpten Allah’a sığınmak 

فسََبِّحْ بحَِمْدِ رَبكَِّ وَكُنْ مِنَ السَّاجِدِینَ وَاعْبدُْ رَبَّكَ حَتَّى یَأتْیِكََ 
 الْیَقِینُ 

Muhterem Müslümanlar! 

Bayramınız mübarek olsun! Rabbim daha dün 
bitirdiğimiz ramazan ayını bereketli kıldığı gibi bu 
günümüzü, yarınımızı ve öbür günümüzü de nihayetsiz 
ihsanı ile bereketlendirsin. 

Kıymetli Karde şlerim! 

Bugün bizim sevinç günümüz, sürur günümüz, 
sevincimizi ortaya koyma günümüzdür. Bugünümüzde 
kırgınlık, darlık, küslük; komşuya, akrabaya, eşe-dosta 
kötü gözle bakmak yoktur. Hem nasıl olabilir ki? Daha 
dün oruç tutmadık mı? Farz namazlarımıza ilaveten 
teravih namazı kılıp Rabbimiz’e yönelmedik mi? 
Rabbimiz’in bizlere doğruyu eğriden, hakkı batıldan, 
güzeli çirkinden ayırt etmemiz için gönderdiği, hayat 
rehberimiz Kur’an’ı okumadık mı? Rabbimiz, bize 
ramazanda yemek yemeyi, su içmeyi yasakladığı için 
yemek yiyip su içtik mi? İşte en azından sadece bunun 
mükâfatı olarak Rabbimiz bu günümüzü bizlere 
bayram günü olarak bağışladı. Bu bayram gününde, 
hiçbir müminin gönlünü kıramayacağımız gibi, hiç 
kimsenin bize gönlünün kırık olmasını, küskün 
olmasını da kabul edemeyiz. 

Değerli Karde şlerim! 

İnanıyoruz ki, bu gönülleri İslam’da kardeş kılan 
Rabbimiz, O’nun rızası yolunda kardeşliğimizi 
pekiştirdiğimiz sürece bizim kardeşliğimizi bereketli 
kılacaktır. Rahmet ve mağfiretiyle kalplerimizi 
yumuşatacak, gönüllerimizi birbirimize ısıtacaktır. 

Aziz Müminler! 

Bayramların diğer bir özelliği; kırık kalpleri ve solgun 
yüzleri sevindirmektir. Bu günlerde elimizden 
geldiğince fakirleri, yetimleri ve garipleri 
sevindireceğiz. Ana-babamızın yüzlerini güldürecek, 
büyüklerimizin hayır dualarını alacağız. Ramazan 
ayında oruç ve diğer ibadetlerle kazandığımız o kulluk 
neşesini artık hayatımızın her anına yayalım. Yayalım 
ki, şu bayramımızın bir anlamı olsun. Bizim asıl 
bayramımız “O hâlde, Rabbin’i hamd ile tesbih et 
(yücelt) ve secde edenlerden ol. Sana ölüm gelinceye 
kadar Rabbin’e ibadet et.”1 ayetinde buyurulduğu 
üzere, ömür boyu kulluktur. 

 

Muhterem Cemaat!  

                                                 
1 Hicr suresi, 15:98-99 

Ramazan Bayramı, Allah’a bağlı olan kalplerin oruç 
tutarak, kulluk emrini yerine getirmelerinin bir sevinç 
ifadesidir. Zekâtımızın, fıtır sadakamızın ve diğer her 
türlü hayır ve hasenatımızın Allah’ın emri olarak 
yerine getirilmesidir. Bayram; Allah’a gerçek manada 
kul olma ve samimiyettir. 

Bayram; Allah için sevmek, Allah için sevilmek, Allah 
için sevinmektir ve Allah için sevindirmektir. 

Bayram; helale helal, harama haram diyebilecek, bu 
hakikati her yerde haykırabilecek imanı taşımaktır. 
Bayram; Allah’ın verdiği malı, mülkü, yine Allah 
yolunda harcamasını bilmektir. Bayram; Kur’an’a 
sahip çıkmak ve hayatı onun kurallarına göre 
düzenlemektir.  Bayram; Resûlullah (s.a.v.)’i sevmek 
kadar, onun düşündüğü gibi düşünmek ve onun 
yaşadığı gibi yaşayabilmektir. Bayram; dünyada 
zulüm ve fitnenin ortadan kalkması için çaba sarf 
etmektir. Bayram; imanla yaşamak, imanla ölmek ve 
Rabbi’nin huzuruna imanla çıkabilmektir.  

Ey Rabbimiz! Bizlere hakiki bayramlar ihsan eyle! 
Bize bu dini hakikatiyle anlamayı nasip eyle! Bu 
dünyada açlar, susuzlar, yurtsuzlar var! Bu dünyada 
savaşlar, işgaller, baskılar, zulümler var. Ey Rabbimiz! 
Bu biçarelerin de bayram yapabilmelerini nasip eyle! 

Tüm İslam âleminin bayramı mübarek olsun! 

 

 

  



Sermon de la fête du Ramadan, 17.07.2015 

Se réfugier auprès d’Allah des cœurs endurcis 

فسََبِّحْ بحَِمْدِ رَبكَِّ وَكُنْ مِنَ السَّاجِدِینَ وَاعْبدُْ رَبَّكَ حَتَّى یَأتْیِكََ 
 الْیَقِینُ 

Chers Musulmans ! 

Aïd Moubarak à tous !  Tout comme notre Seigneur a 
béni ce mois de Ramadan qui vient tout juste de se 
terminer, qu’Allah bénisse par Sa grâce ce jour, et tous 
les jours à venir. 

Mes Chers Frères ! 

Aujourd’hui, c’est notre jour de joie, de bien-être, et le 
jour où nous démontrons notre joie. Aujourd’hui, nulle 
déception ; aucune mauvaise intention envers les 
voisins, les proches et les amis n’est permise.  
D’ailleurs, comment cela serait-il possible ? N’avons-
nous pas jeûné hier ? En plus de nos prières 
obligatoires, ne sommes-nous donc pas orienté vers 
notre Seigneur avec les prières du Tarawih ? N’avons-
nous pas lu notre guide de vie, le Saint Coran que notre 
Seigneur nous a envoyé pour distinguer le bien du mal, 
et le droit chemin du mauvais et le juste du faux ? 
Avons-nous mangé et bu durant le mois de Ramadan 
alors que notre Seigneur nous l’a interdit ? C’est au 
moins en récompense pour cela que notre Seigneur 
nous offre ce jour de fête. En ce jour de fête, tout 
comme nous ne pouvons briser le cœur d’aucun 
croyant, nous ne pouvons pas non plus accepter qu’une 
personne ait le cœur brisé contre nous. 

Chers Frères ! 

Nous avons la foi en ce que notre Seigneur, qui nous a 
créé frères en Islam, rendra notre fraternité encore plus 
généreuse tant que nous renforcerons notre fraternité 
dans le but de gagner Sa satisfaction. Il adoucira nos 
cœurs avec Sa miséricorde, et les rapprochera les uns 
des autres.  

Chers Croyants ! 

Une autre caractéristique des fêtes, c’est d'enchanter 
les cœurs brisés et les visages pâles. Nous allons faire 
de notre mieux ces jours-ci pour rendre heureux les 
pauvres, les orphelins et les désespérés. Nous ferons 
plaisir à nos parents, et recevrons les invocations de la 
part de nos grands. Répandons à chaque instant de 
notre vie la joie que nous avons obtenue durant le mois 
de Ramadan. Diffusons cela pour que nos fêtes aient 
un sens. Comme nous le déclare le verset suivant, notre 
véritable fête est d’adorer notre Seigneur durant toute 
notre vie : « Glorifie donc Ton Seigneur par Sa 
louange et sois de ceux qui se prosternent ; et adore 
ton Seigneur jusqu'à ce que te vienne la mort. »  

 

Chers Fidèles ! 

Pour les cœurs attachés à Allah, la fête du Ramadan, 
c’est l’expression de la joie de celui qui, en jeûnant, a 
accompli le devoir de servitude. Nos Zakat¸ nos zakat 
al-fitr, et nos actes de bienfaisance sont 
l’accomplissement des ordres d’Allah. L’Aïd, c’est-à-
dire la fête du Ramadan, c’est la réelle servitude et la 
sincérité envers Allah.  

L’Aïd ; c’est aimer pour Allah, se faire aimer pour 
Allah, se réjouir pour Allah et satisfaire pour Allah. 

L’Aïd ; c’est avoir une foi qui nous fait distinguer le 
halal du haram et qui nous permet de pouvoir crier 
cette vérité partout, haut et fort. L’Aïd ; c’est savoir 
sacrifier pour Allah ce qu’Il nous a accordé. L’Aïd, 
c’est s’approprier le Coran et vivre sa vie par rapport à 
ses règles. L’Aïd ; c’est aimer le Prophète -sas-, tout 
comme essayer de penser et de vivre comme Lui. 
L’Aïd, c’est s’efforcer pour que la cruauté et la fitna, 
c’est-à-dire la conspiration n’existent plus sur terre. 
L’Aïd ; c’est vivre avec la foi, mourir avec la foi et 
aller auprès du Seigneur avec la foi.  

Seigneur ! Fais-nous vivre le véritable Aïd ! Fais-nous 
comprendre cette religion avec pureté ! Il y a dans ce 
monde des personnes affamées, assoiffées et des sans-
abri ! Il y a dans ce monde des guerres, des 
occupations, des oppressions et de la cruauté. 
Seigneur ! Fais-que ces désespérés puissent aussi 
gouter à l’Aïd !  

Que l’Aïd de tout le monde musulman soit béni ! 

 

 


